

DEPARTMENTS / DÉPARTEMENTS

Editor's message

Hello JCHLA / JABSC Readers,

This issue, the last of 2010 and of Volume 31, contains an assorted collection of articles that we hope will inspire our readers, while shedding light on exciting initiatives and innovative ideas.

The Editorial Team is pleased to provide readers with Danielle Dennie's article, "The Provision of Bioinformatics Services in Canadian Academic Libraries" and a program description from Samuel King et al. "Evolving a Collaborative Matrix for Teaching Informatics Online to Health Sciences Students at the Massachusetts College of Pharmacy and Health Science." King et al.'s article describes the development and design of an online informatics course – a follow up to a 2008 CHLA / ABSC Conference Paper.

Also featured is Sandra Kendall's piece highlighting a medical library partnership between Toronto and East Africa and Lina Ma's article, "Musings of a Student Librarian." A second installment from Dean Giustini's new column about social media is presented in, "Building research capacity among a group of social media adopters in Canada: Introducing the Social Media Research Team (SMeRT)."

Vicky Duncan's compilation of current research, two book reviews, one by Dale Storie and another by Lindsay Glynn, and an update from the Canadian Virtual Health Library are all included; plus, a sneak peek of the 2011 CHLA / ABSC Conference in Calgary, Alberta (May 26–30, 2011) – mark your calendars!

Enjoy!

Sophie Regalado
JCHLA Editor

Message de l'éditrice

Salutations aux lectrices et lecteurs du JABSC / JCHLA!

Ce numéro, le dernier de l'année 2010 et du volume 31, comporte une collection assortie d'articles qui, nous l'espérons, sauront inspirer nos lectrices et lecteurs tout en mettant en lumière des initiatives et des idées novatrices emballantes.

L'équipe éditoriale se réjouit d'offrir à son lectorat l'article de Danielle Dennie intitulé "*The Provision of Bioinformatics Services in Canadian Academic Libraries*" (« La prestation de services de bioinformatique dans les bibliothèques universitaires canadiennes »), ainsi que la description du programme de Samuel King et al. "*Evolving a Collaborative Matrix for Teaching Informatics Online to Health Sciences Students at the Massachusetts College of Pharmacy and Health Science.*" (« Élaboration d'une matrice destinée à l'enseignement en ligne de l'informatique aux étudiants en pharmacie et en sciences de la santé du Collège Massachusetts ») L'article de King et al. décrit l'élaboration et le concept d'un cours d'informatique en ligne – comme suite logique à un article présenté au congrès 2008 de l'ABSC / CHLA.

Dans sa contribution, Sandra Kendall jette un œil sur le partenariat établi entre la bibliothèque médicale de Toronto et l'Afrique de l'Est, ainsi que sur l'article de Lina Ma, "*Musings of a Student Librarian.*" (« Songeries d'une étudiante en bibliothéconomie »). Dans sa deuxième chronique traitant des médias sociaux, Dean Giustini aborde l'adoption des médias sociaux sous l'angle des efforts de recherche dans son article intitulé : "*Building research capacity among a group of social media adopters in Canada: Introducing the Social Media Research Team (SMeRT).*"

Vous y trouverez de plus la compilation par Vicky Duncan des recherches en cours, deux critiques de livres, celui de Dale Storie et celui de Lindsay Glynn. En plus d'une mise à jour sur la Bibliothèque virtuelle canadienne de la santé, vous aurez aussi droit à un regard furtif sur le congrès 2011 de l'ABSC / CHLA à Calgary en Alberta, du 26 au 30 mai 2011. – Inscrivez-le dès maintenant à votre agenda.

Bonne lecture !

Sophie Regalado
Éditrice du JABSC